
Protokół z XLII sesji Rady Powiatu Braniewskiego w dniu 21 grudnia 2022 roku. 

 

Ad. 1 Otwarcie obrad i stwierdzenie ich prawomocności. 

 

Obrady o godzinie 09:00 otworzył Przewodniczący Rady Powiatu Pan Ł. Korneluk na podstawie 

listy obecności, która stanowi załącznik nr 1 do niniejszego protokołu, stwierdził prawomocność 

obrad, lista obecności gości stanowi załącznik nr 2 do protokołu. W sesji uczestniczyło 13 radnych.  

Na wstępie sesji Komendant Powiatowy Policji w Braniewie podinsp. Tadeusz Telenga podziękował 

Zarządowi i Radnym Powiatu Braniewskiego za dotychczasową współpracę oraz złożył wszystkim 

życzenia świąteczne i noworoczne. 

 

Ad. 2 Przedstawienie porządku obrad oraz przegłosowanie wniosków o jego uzupełnienie lub zmianę. 

 

Przewodniczący Rady przedstawił porządek obrad (załącznik nr 3) i zapytał czy są wnioski o jego 

uzupełnienie lub zmianę.  

 

Starosta zgłosił rozszerzenie porządku obrad o następujące uchwały Rady Powiatu Braniewskiego: 

1. Podjęcie uchwały RP. w sprawie wyrażenia zgody na utworzenie Młodzieżowej Rady  

Powiatu Braniewskiego. 

2. Podjęcie uchwały RP. w sprawie ustalenia wysokości opłat za usunięcie pojazdu z drogi i jego 

parkowanie na parkingu strzeżonym oraz wysokości kosztów powstałych w przypadku odstąpienia 

od usunięcia pojazdu w 2023 roku. 

3. Podjęcie uchwały RP. w sprawie zatwierdzenia planu kontroli Komisji Rewizyjnej Rady Powiatu 

Braniewskiego na 2023 rok. 

 

W związku z powyższym Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie rozszerzenie porządku  

obrad: 

- w pkt 9 - w sprawie wyrażenia zgody na utworzenie Młodzieżowej Rady  

Powiatu Braniewskiego, (załącznik nr 4) 

 

za – 13             przeciw – 0                     wstrzymało się – 0                  nie głosowało – 0 

- w pkt 10 – w sprawie ustalenia wysokości opłat za usunięcie pojazdu z drogi i jego parkowanie na 

parkingu strzeżonym oraz wysokości kosztów powstałych w przypadku odstąpienia od usunięcia po-

jazdu w 2023 roku, (załącznik nr 5) 

 

za – 13             przeciw – 0                     wstrzymało się – 0                  nie głosowało – 1 

- w pkt 11 – w sprawie zatwierdzenia planu kontroli Komisji Rewizyjnej Rady Powiatu Braniew-

skiego na 2023 rok. (załącznik nr 6) 

W związku z powyższym Przewodniczący Rady przedstawił porządek obrad uwzględniający  

zaproponowane zmiany (załącznik nr 7) i poddał pod głosowanie porządek obrad ze zmianami,  

głosowało 13 Radnych: (załącznik nr 8) 

 



1. Otwarcie obrad i stwierdzenie ich prawomocności. 

2. Przedstawienie porządku obrad oraz przegłosowanie wniosków o jego uzupełnienie lub zmianę. 

3. Przyjęcie protokołu XLI sesji Rady Powiatu Braniewskiego.  

4. Sprawozdanie Starosty Braniewskiego z prac Zarządu Powiatu w okresie od ostatniej sesji Rady 

Powiatu. 

5. Podjęcie uchwały RP. w sprawie zmian  w budżecie  Powiatu Braniewskiego na  rok 2022. 

6. Odczytanie przez Przewodniczącego Zarządu Powiatu Uchwały RIO w Olsztynie w sprawie opi-

nii o przedłożonym przez Zarząd Powiatu Braniewskiego projekcie uchwały w sprawie Wielolet-

niej Prognozy Finansowej Powiatu Braniewskiego na lata 2023-2029  i podjęcie uchwały Rady 

Powiatu w sprawie przyjęcia Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2023 - 2029.  

7. Podjęcie uchwały RP. w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu Braniewskiego na 2023 rok. 

a) przedstawienie przez Przewodniczącego Zarządu Powiatu projektu uchwały budżetowej wraz 

z uzasadnieniem, 

b) przedstawienie przez Przewodniczącego Zarządu Powiatu opinii RIO o przedłożonym projek-

cie uchwały  budżetowej na 2023 rok, 

c) przedstawienie przez Przewodniczącego Komisji Budżetu i Rozwoju Gospodarczego opinii 

Komisji w sprawie projektu uchwały budżetowej, 

d) przedstawienie przez Przewodniczącego Zarządu Powiatu stanowiska Zarządu w sprawie 

opinii komisji stałych Rady Powiatu, 

e) dyskusja plenarna nad projektem uchwały budżetowej, 

f) głosowanie nad uchwałą budżetową na 2023 rok. 

8. Podjęcie uchwały RP. w sprawie zmiany załącznika do Uchwały Nr XXXIV/249/22 Rady Po-

wiatu Braniewskiego z dnia 22 marca 2022 roku w sprawie podziału środków przyznanych Po-

wiatowi Braniewskiemu przez Państwowy Fundusz Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych na 

zadania z zakresu rehabilitacji zawodowej i społecznej osób niepełnosprawnych w 2022 roku . 

9. Podjęcie uchwały RP. w sprawie wyrażenia zgody na utworzenie Młodzieżowej Rady Powiatu 

Braniewskiego. 

10. Podjęcie uchwały RP. w sprawie ustalenia wysokości opłat za usunięcie pojazdu z drogi i jego 

parkowanie na parkingu strzeżonym oraz wysokości kosztów powstałych w przypadku odstąpie-

nia od usunięcia pojazdu w 2023 roku. 

11. Podjęcie uchwały RP. w sprawie zatwierdzenia planu kontroli Komisji Rewizyjnej Rady Powiatu 

Braniewskiego na 2023 rok. 

12. Sprawy bieżące. 

13. Zakończenie obrad. 

 



za – 13             przeciw – 0                     wstrzymało się – 0                  nie głosowało – 0 

Ad.3 Przyjęcie protokołu XXIX sesji Rady Powiatu Braniewskiego. (załącznik nr 9) 

 

Radni nie mieli uwag do protokołu z poprzedniej sesji. 

 

Ad.4 Sprawozdanie Starosty Braniewskiego z prac Zarządu Powiatu w okresie od ostatniej sesji Rady 

Powiatu. (załącznik nr 10) 

 

Przewodniczący Rady zapytał, czy są pytania do przedstawionego sprawozdania. 

Radny, L. Dziąg zapytał, jak wygląda sytuacja w Starostwie i jednostkach podległych, jeżeli chodzi 

o energię. 

Starosta Braniewski, K. Motyka poinformował, że jeżeli chodzi o dostawy energii elektrycznej to 

Starostwo i jednostki są zabezpieczone. Przetargi zostały nierozstrzygnięte i nie mamy dostawcy 

prądu wybranego przez nas, jednak jest tak zwany dostawca rezerwowy, który zapewni energię 

elektryczną po cenach rządowych. 

 

Ad.5 Podjęcie uchwały w sprawie zmian w  budżecie powiatu na rok 2022. (załącznik nr 11) 

 

Przewodniczący Rady poinformował, że powyższy projekt uchwały został zaopiniowany 

pozytywnie przez Komisję Budżetu i Rozwoju Gospodarczego. (załącznik nr 12) 

 

Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały i zapytał czy są do niego uwagi.  

 

Radni nie mieli więcej uwag w związku z powyższym Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie 

jego przyjęcie, głosowało 13 radnych, co stanowi załącznik nr 13. 

 

za –      13                  przeciw –    0            wstrzymało się – 0                nie głosowało-0 

 

Uchwała została przyjęta - Nr XLII/279/22. 

 

Ad.6 Odczytanie przez Przewodniczącego Zarządu Powiatu Uchwały RIO w Olsztynie w sprawie 

opinii o przedłożonym przez Zarząd Powiatu Braniewskiego projekcie uchwały w sprawie 

Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Braniewskiego na lata 2023-2029  (załącznik nr 14) i 

podjęcie uchwały Rady Powiatu w sprawie przyjęcia Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2023 

- 2029. (załącznik nr 15). 

 

Starosta przedstawił uchwałę RIO. 

 

Przewodniczący Rady poinformował, że powyższy projekt uchwały został zaopiniowany 

pozytywnie przez Komisję Budżetu i Rozwoju Gospodarczego. 

 

Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały i zapytał czy są do niego uwagi.  

 



Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie jego przyjęcie, głosowało 13 radnych, co stanowi 

załącznik nr 16. 

 

za –      13                  przeciw –    0            wstrzymało się – 0                 nie głosowało-0 

 

Uchwała została przyjęta - Nr XLII/280/22. 

 

Ad.7 Podjęcie uchwały RP. w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu Braniewskiego na 2023 rok. 

(załącznik nr 17). 

 

a) przedstawienie przez Przewodniczącego Zarządu Powiatu projektu uchwały budżetowej wraz 

z uzasadnieniem, 

Starosta odczytał powyższą uchwałę (załącznik nr 17a) 

 

b) przedstawienie przez Przewodniczącego Zarządu Powiatu opinii RIO o przedłożonym projek-

cie uchwały  budżetowej na 2023 rok, 

 

Starosta odczytał opinię RIO (załącznik nr 17b) w sprawie opinii o przedłożonym przez Zarząd 

Powiatu Braniewskiego projekcie uchwały budżetowej Powiatu Braniewskiego na 2023 rok. 

 

c) przedstawienie przez Przewodniczącego Komisji Budżetu i Rozwoju Gospodarczego opinii 

Komisji w sprawie projektu uchwały budżetowej, 

 

Przewodniczący Rady Powiatu Braniewskiego odczytał opinię komisji (załącznik nr 17c) 

 

d) przedstawienie przez Przewodniczącego Zarządu Powiatu stanowiska Zarządu w sprawie 

opinii komisji stałych Rady Powiatu, 

 

Starosta przedstawił stanowisko zarządu. (załącznik nr 17d)  

 

e) dyskusja plenarna nad projektem uchwały budżetowej, 

 

Przewodniczący Rady otworzył dyskusję. 

Radni nie zgłosili zapytań i uwag. 

 

f) głosowanie nad uchwałą budżetową na 2022 rok. 

 

Przewodniczący Rady poinformował, że powyższy projekt uchwały został zaopiniowany 

pozytywnie przez Komisję Budżetu i Rozwoju Gospodarczego. 

 

Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały i zapytał czy są do niego uwagi. Radni nie mieli 

uwag w związku z powyższym Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie jego przyjęcie, 

głosowało 13 radnych, co stanowi załącznik nr 18. 

 



za –      13                 przeciw –    0            wstrzymało się – 0                 nie głosowało-0 

 

Uchwała została przyjęta - Nr XLII/281/22. 

 

Ad.8 Podjęcie uchwały RP. w sprawie w sprawie zmiany załącznika do Uchwały Nr XXXIV/249/22 

Rady Powiatu Braniewskiego z dnia 22 marca 2022 roku w sprawie podziału środków przyznanych 

Powiatowi Braniewskiemu przez Państwowy Fundusz Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych na 

zadania z zakresu rehabilitacji zawodowej i społecznej osób niepełnosprawnych w 2022 roku . 

(załącznik nr 19) 

Przewodniczący Rady poinformował, że powyższy projekt uchwały został zaopiniowany 

pozytywnie przez Komisję Budżetu i Rozwoju Gospodarczego. (załącznik nr 20) 

 

Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały i zapytał czy są do niego uwagi. Radni nie mieli 

uwag w związku z powyższym Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie jego przyjęcie, 

głosowało 13 radnych, co stanowi załącznik nr 16. 

 

za –      13                  przeciw –    0            wstrzymało się – 0                 nie głosowało-0 

 

Uchwała została przyjęta - Nr XLII/282/22. 

 

Ad.9 Podjęcie uchwały RP. w sprawie w sprawie wyrażenia zgody na utworzenie Młodzieżowej Rady 

Powiatu Braniewskiego. (załącznik nr 17) 

Przewodniczący Rady poinformował, że powyższy projekt uchwały został zaopiniowany 

pozytywnie przez Komisję Oświaty, Kultury, Sportu i Promocji Powiatu Rady Powiatu 

Braniewskiego.(załącznik nr 18) 

 

Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały i zapytał czy są do niego uwagi. Radni nie mieli 

uwag w związku z powyższym Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie jego przyjęcie, 

głosowało 13 radnych, co stanowi załącznik nr 19. 

 

za –      13                  przeciw –    0            wstrzymało się – 0                 nie głosowało-0 

 

Uchwała została przyjęta - Nr XLII/283/22. 

 

Ad.10 Podjęcie uchwały RP. w sprawie ustalenia wysokości opłat za usunięcie pojazdu z drogi i jego 

parkowanie na parkingu strzeżonym oraz wysokości kosztów powstałych w przypadku odstąpienia 

od usunięcia pojazdu w 2023 roku. (załącznik nr 20) 

Przewodniczący Rady poinformował, że powyższy projekt uchwały został zaopiniowany 

pozytywnie przez Komisję Porządku Publicznego, Spraw Obywatelskich i Komunikacji Rady 

Powiatu Braniewskiego. (załącznik nr 21) 

 



Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały i zapytał czy są do niego uwagi. Radni nie mieli 

uwag w związku z powyższym Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie jego przyjęcie, 

głosowało 13 radnych, co stanowi załącznik nr 22. 

 

za –      13                  przeciw –    0            wstrzymało się – 0                 nie głosowało-0 

 

Uchwała została przyjęta - Nr XLII/284/22. 

 

Ad.11 Sprawy bieżące. 

 

Starosta Braniewski, K. Motyka podziękował Radnym za uchwalenie budżetu na 2023 rok i 

przyjęcie Wieloletniej Prognozy Finansowej. Podziękował wszystkim pracownikom i jednostkom, 

które przyczyniły się do stworzenia budżetu. Następnie Starosta złożył życzenie wszystkim 

mieszkańcom Powiatu Braniewskiego z okazji zbliżających się świąt Bożego Narodzenia i Nowego 

2023 Roku. Do składanych świątecznych życzeń dołączyli się: Przewodniczący Rady, Wicestarosta i 

Radni Powiatu Braniewskiego. 

Wicestarosta Braniewski, Mirosław Kudliński poinformował, że  wszystkie planowe inwestycje, 

które były do wykonania w drodze przetargów i wyłonienia wykonawców w 100 % zostały 

zrealizowane w bieżącym roku. Są to nakłady na łączna kwotę 14 milionów złotych, przy wkładzie 

własnym 6 milionów złotych ( w 2018 roku nakłady wynosiły ok. 11 mln zł; w 2019 roku -  11,5 mln 

zł; w 2000 roku - 12 mln zł; w 2021 roku ponad 10 mln zł; w 2022 roku  - 8,5 mln zł). Wicestarosta 

poinformował także o spotkaniu podsumowującym zakończenie realizacji inwestycji pn. 

„Kompleksowa termomodernizacja budynków szpitala Powiatowego Centrum Medycznego Sp. z o.o 

w Braniewie”. Zakres wykonanych robót związanych z termomodernizacją szpitala obejmował m.in.: 

wymianę instalacji centralnego ogrzewania i ciepłej wody, częściową wymianę instalacji 

elektrycznej, wyminę węzła ciepłowniczego. W przypadku Zarządu Dróg Powiatowych w Braniewie 

najwyższy obiekt kominowy już nie zadymia okolicy. Jest zastąpiony gazową, nowoczesną 

kotłownią. Wicestarosta zaznaczył, że  realizacja tych przedsięwzięć nie byłaby możliwa w 

przypadku tych inwestycji, gdyby nie jednostka pod przewodnictwem Dyrektora Zarządu Dróg 

Powiatowych. 

Radny, M. Sobieszczuk – zaznaczył, że mieszkańcy Pieniężna oczekują modernizacji ulic starego 

Miasta. Zapytał, czy jest możliwe aplikowanie w ramach Polskiego Ładu - Rządowy Program 

Odbudowy Zabytków. Czy Zarząd pracuje nad taką możliwością, czy prowadzi rozmowy w związku 

z tą inwestycją. 

Starosta Braniewski, K. Motyka poinformował, że obecnie przymierzamy się do złożenia wniosku 

do Polskiego Ładu związanego z odbudową zabytków na terenie Powiatu Braniewskiego i główną 

inwestycją jest budynek Zespołu Szkół Zawodowych im. Jana Liszewskiego. Jednakże wniosków 

można złożyć kilka w ramach tego projektu i uzyskać dofinansowanie z funduszu rządowego Polski 

Ład i należałoby w późniejszym czasie rozważyć taka możliwość. 

Radny, A. Mieczaniec poinformował, że od  przyszłego roku ma ruszyć kolej nadzalewowa w formie 

drezyn rowerowych. Podpisano kluczowy dokument – trzyletnią umowę na przejęcie w zarządzanie 

linii kolejowej od PKP PLK. Dotyczy to na razie odcinka Tolkmicko – Frombork. To środkowy, 

prowadzący nad brzegiem Zalewu Wiślanego odcinek. Jaka jest opinia Zarządu jeżeli chodzi o tę 

trasę. Czy warto myśleć o tym by rozszerzyć trasę o odcinek Frombork – Braniewo. Czy Zarząd 

analizował, czy są takie możliwości prawne włączenia się w kooperację z podmiotem prawnym, jeżeli 



chodzi o eksploatację tej linii. Czy  jest chęć Zarządu wejścia w ten projekt, czy i podjęcia działań  w 

tym  działań w tym kierunku. 

Starosta Braniewski, K. Motyka poinformował, że w budżecie na 2023 rok nie przewidziano 

dofinansowania na zadanie dot. kolei nadzalewowej. O tym, że taka inwestycja podmiotu prywatnego 

i PKP PLK zaistnieje, dowiedziałem się dopiero dziś na sesji od Radnego.  

Wicestarosta Braniewski , M. Kudliński poinformował, że jeżeli chodzi o zapytanie Radnego M. 

Sobieszczuka to w obszarach miejskich są ulice, gdzie infrastruktura jest złożona, pod spodem ulic 

znajdują się urządzenia, które nie są majątkiem powiatu, tylko spółek lub instytucji. Żeby w 

przedmiocie takich inwestycji coś mogło zafunkcjonować, niestety trzeba najpierw przeprowadzić 

inwentaryzację oraz uregulowanie stanu technicznego takich urządzeń. Rządowy Fundusz Polski Ład 

daje duże możliwości do podejmowania wspólnych przedsięwzięć. Program Polski Ład zakłada nie 

tylko poprawę infrastruktury drogowej, ale także przebudowę infrastruktury w ziemi - kanalizacja 

deszczowa, sanitarna czy wodociągowa. 

Radny, M. Sobieszczuk odpowiedział, że jeżeli chodzi o możliwości finansowania infrastruktury 

podziemnej, to ona też może być elementem Polskiego Ładu oraz może być wnioskiem aplikacyjnym. 

Powiat Braniewski ma bardzo dobre doświadczenia współpracy z samorządami i to jest kwestia 

prowadzenia rozmów i zbudowania porozumień, żeby ta infrastruktura tez była elementem takiego 

wniosku. Porozumienia partnerskie inwestycji wspólnych na drogach powiatowych miały miejsce, 

więc tu na pewno nic nie zamyka takiej drogi, by takie inwestycje się odbywały.  

Wicestarosta, M. Kudliński zaznaczył, że do Urzędu Miasta w Pieniężnie, do Burmistrza zwrócono 

się z pismem i z propozycją o  współpracy. 

Przewodniczący Ł.Korneluk zgłosił się z zapytaniem do Przewodniczącego Komisji Rolnictwa, 

Leśnictwa i Ochrony Środowiska, A. Mieczańca dotyczącym nasilonym transportem węgla w 

Powiecie Braniewskim. Czy wpłynęły do komisji uwagi, sugestie z samorządu bądź od mieszkańców 

Powiatu Braniewskiego w związku z uciążliwością  związaną z transportem węgla lub jego 

składowaniem. 

Radny, A. Mieczaniec  poinformował, ze nie wpłynęły żadne pisma ani informacje w związku z 

nasilonym transportem węgla, ale komisja planuje spotkać się i omówić kwestie związane z tym 

problemem. 

Radny, L. Dziąg poinformował, że zgłaszali się mieszkańcy z uwagami na temat nowej hałdy węgla 

i obawami o jej wpływ na komfort życia przy ul. Szkolnej w Braniewie. 

 

 

Ad.12 Zakończenie obrad. 

 

W związku z wyczerpaniem porządku obrad Przewodniczący Rady Ł. Korneluk zakończył obrady 

XLII sesji Rady Powiatu o godz. 10:05. 
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